
NORM ALITZEM  EL CATALÀ

P A R L E M  BE E L  C A T A L A  

A - E ,  O -U .

En le s  s f l - l a b e s  àtones  la pron u n ciac ió  no indica  quan cal 

e s c r iu r e  una a o bé  una e., ni tam p oc  sabem  si hem  d 'escr iu re  una 

o o bé una u.

P e r  exem p le :  la paraula hom e acaba en e o  bé en a?

E s c r iu r e m :  teulada o taulada? Cantava o 

cantavè. ?

N o r m e s :  1 -M ir a r  d 'on  ve  el m ot: e s c r iu r e m  teulada si ve 
de teu la .  E s c r iu r e m  Taulada si ve  de taula; 
b a r b e s  ve  de b a r b a ,  p lom all  ve de p lo m a ,  per  
tant s 'e s c r i u  am b o en cara  que p ronu nciem  u.

2 -  En l e s  te r m in a c io n s  v e r b a ls  la voca l  neutra 
s e m p r e  é s  una a.: estima., canta,, salta,. . .
E x ce p c io n s :  Obre., omple., co r re . ,  vine.,

3 -  La penúltima v oca l  neutre del v e rb  é s  una e..
E s c r iu r e m :  e s t im a v e s ,  ca n tà vem , s a l t a v e n . . .

4 -  E ls  substantius m a scu l in s  so len  a ca b a r  em e :  
h o m e ,  l l i b r e ,  p a r e . . . .  E ls  fem en in s  so len  
a cabar  en a: don a ,  c a s a ,  t e r r a , . . .
P e r ò  e s c r i u r e m :  m a r e ,  t o r r e ,  c l a s s e ,  f e b r e , . . .

E-El plural s e m p r e  é s  amb e.: h o m e s ,  d o n e s ,  c a s e s ,  
t a u le s , • . .

O bservator.

Rrenem exemple.
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